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Milí čtenáři,
za námi je vítání jara, jídelna se chlubí veselými
obrázky na stěnách, děti ze školní družiny navštívily
divadlo Drak, někteří z vás byli na návštěvě na
průmyslové škole, parlament úspěšně připravil svůj
stánek na velikonoční akci v krčínském parku. O čem
jste nám napsali, o tom se u nás dočtete. A jestli se
seběhlo něco, o čem chcete v příštím čísle našich
novin číst, tak nám napište! 
RM

Jídelna se rozzářila barvami  
Na kroužku výtvarné čarování ve školní družině
jsme se dohodli, že budeme malovat jídelnu.
Připadala nám smutná a bez barev, a proto jsme
si sami načrtli, co bychom tam chtěli. Práci jsme
si rozdělili, obrázky načrtli a další schůzku jsme
hned začali malovat. Měli jsme před sebou ještě
hodně práce, ale každé pondělí, kdy se
scházíme, jsme domalovali více obrázků. Chtěli
jsme, aby se na obrázcích nejčastěji objevovalo
zdravé jídlo. V jídelně uvidíte například: meloun,
kiwi, chilli papričky, drink, maso, pizza, hroznové
víno. Nad výdejním okénkem je i kuchařka, která
všechny potraviny uvaří. S našim nápadem na
obrázky nám pomohla asistentka Simona
Havrdová.

Autoři: Karla Beata Smolová, Veronika Syrovátková

Žákovský parlament v krčínské škole se schází
každý týden v pondělí ráno před vyučováním.
Každá třída druhého stupně má zvolené dva
zástupce, kteří jsou zodpovědní za to, aby
zastupovali svoji třídu na jednáních a přinášeli do
svých tříd aktuální informace. Na zkušenou
přicházejí i páťáci, kteří se na schůzkách střídají,
aby zjistili, jak to v parlamentu chodí a byli
připraveni na to, aby věděli, co budou muset
zvládnout jejich zvolení zástupci v 6. třídě.
Březnovým úkolem číslo jedna bylo přivítat jaro.
Jako každý rok jsme chtěli jaro v krčínské škole
jaksepatří přivítat, a právě parlament hledal ve
třídách návrhy, o kterých následně na svých
schůzkách hlasoval. Letos to vyhrálo veselé jarní
sluníčko. Parlamenťáci vše připravili a
zorganizovali, a i když to skutečné slunce se zatím
ještě zdráhá, u nás na školní zahradě se v pondělí
20. března rozzářilo. 

Na školní zahradě se
rozzářilo jarní sluníčko



Na průmyslové škole mají
i mini roboty

Třída 4.A. šla navštívit střední průmyslovou školu.
Sešli jsme se ve vestibulu školy a pak jsme vyšli.
Když jsme dorazili do cíle, museli jsme chvíli čekat
přede dveřmi, teprve pak nás pustili dovnitř. Ve
škole to bylo krásné. Měli to tam velké a útulné. Po
chvilce čekání nás pán dovedl do místnosti, kde jsme
si měli odložit bundy a přezout se do přezůvek. Pak
jsme se nasvačili a šli jsme za zábavou. Nejdříve
jsme se měli rozdělit do skupin, a pak jsme po těch
jednotlivých skupinách chodili na různá stanoviště.
Moje skupina šla na mini robůtky. Byla to velká
zábava. Toho mini robůtka můžete ovládat rukou,
tleskáním a pískáním. Pak jsme se šli nasvačit. Po
svačině jsme šli na počítače. Na počítačích jsme
upravovali své fotky. Ke konci programu jsme šli do
kovárny a hurá do školy.Autoři: Veronika Syrovátková a Lucie Zelená

Divadlo Drak se nachází v Hradci Králové. Vyjížděli
jsme o půl druhé. Do divadla jel všechna oddělení
školní družiny. Měli jsme 2 autobusy. Cesta byla
celkem dlouhá, protože je Hradec prostě daleko. V
našem autobuse si většina dětí hrála na mobilech,
ale někdo hrál nějakou deskovou hru, nebo jen tak
koukal z okna. Ale konečně jsme dojeli do divadla,
venku stály lavičky a na nich jsme se nasvačili, ale
laviček nebylo dostatek, takže se někdo musel
nasvačit na schodech. Poté jsme si udělali
společnou fotku a pak nás pustili do divadla. Potom
jsme na chodbě viděli staré a strašidelné loutky,
rozhodně byste nechtěli mít takovou loutku doma.
Divadlo hrály tedy loutky, což bylo pro většinu
překvapení. My jsme si mysleli, že to bude divadlo
hrané lidmi, ale zmýlili jsme se. Divadlo, které tam
hráli, se jmenovalo Šípková Růženka. Bylo to tam
celkem zábavné. Většině z nás se divadlo líbilo.
Potom jsme čekali na autobus. Poté, co přijel, tak
jsme si nastoupili a vyrazili jsme směr Nové Město
nad Metují. A to je z našeho výletu vše.         

Výlet do divadla Drak

Autoři: Karla Beata Smolová, Klára Matušová 



 
Běluhy
Běluhy jsou prazvláštní tvorové. Vzdáleně
mohou možná připomínat delfíny nebo
kosatky černé. Ale přesto tyto druhy nepatří
do stejné čeledi. Běluhy patří do čeledi
narvalovitých. Mají bílou barvu, přátelsky
vypadající oči a v tlamě dvě řady zubů, které
jsou ostré jako jehličky. Musejí být ostré,
protože běluhy jsou výhradně masožravé. To,
že nejedí rostlinou potravu, ale neznamená,
že jsou vybíravé. Běluha se spokojí s mnoha
druhy ryb, jako jsou například tresky, lososy,
okouníci, platýsi a mnoho dalších. A
nepohrdnou ani chobotnicemi a korýši ze dna.
Taková malá jednohubka konec konců ještě
nikoho nezabila… Běluhy si také vysloužily
moc zajímavou přezdívku. Říká se jim mořští
kanárci, protože se mezi sebou dorozumívají
mnoha různými zvuky. Zároveň jsou obdařeny
skvělou mimikou. Běluhy jsou zkrátka skvělí
tvorové, o které stojí mnoho akvárií. Běluhy
jsou totiž velmi inteligentní a dají se docela
dobře vycvičit. Zároveň pro ně bylo vytvořeno
mnoho přírodních rezervací jako pro spoustu
dalších tvorů. 

Běluha severní (hodný dravec ze severu)
 

Autor: Ema Tučníková

Zdroj: Wikipedie 

 
Kosatky

Série Kytovci

Kosatky jsou velmi nebezpeční a krásní draví tvorové.
Jejich lovecké metody jsou tak dobré, že neexistuje
žádný tvorů, kteří se jich vůbec neobávají. Většina z
nás zná jen černobílou kosatku dravou, možná z
filmů nebo knih. Kosatky se však dělí na dva typy.
Kosatky se do nich pak dělí podle jídelníčku a
trvalého bydliště. Do prvního typu se řadí kosatky,
které se živí rybami a obývají část severního Atlantiku
a vody kolem Velké Británie. Dá se jim říkat i obecně
rybožravé a patří mezi ně například i věhlasná
kosatka dravá. Do druhého typu se řadí kosatky,
které jsou specializovány na lov mořských savců. Ty
bývají nejvíce vídány u západního pobřeží Skotska a
Irska. Mezi ně patří třeba kosatka černá, která je s
kosatkou dravou příbuzná. Pojďme si teď něco říct o
kosatkách dravých. V první řadě si musíme uvědomit,
že tyto kosatky jsou od přírody vynalézaví a úspěšní
lovci. Díky svému úspěchu si vysloužily i zajímavou
přezdívku. Velryba zabiják se jí rozhodně neříká jen
tak. Menší ryby honící se v hejnu omračují tlakovými
vlnami vytvořenými mácháním svých ocasů a pak je
požírají. Skutečné překvapení však s malými rybami
nemělo nic společného. Kosatky totiž dokázaly ulovit
i největšího tvora na světě, plejtváka obrovského.
Jsou to skutečně úspěšní lovci. A my na plážích
varujeme před žraloky. A přitom i ty dokážou kosatky
ulovit…

kosatka dravá (velryba zabiják)

Autor: Ema Tučníková 8. A
Zdroj: deník.cz

Nezapomeňte nás sledovat



Diana, princezna z Walesu, byla první manželka
pozdějšího britského krále Karla III. a matka jejich dvou
synů Williama a Harryho. Diana Frances Spencerová se
narodila 1. července 1961 v rodině Spencerů. Dianu těžce
zasáhl rozvod rodičů v roce 1969. I přesto si Diana
zachovala k oběma velmi vřelý vztah. V roce 1975 se její
otec stal osmým hrabětem Spencerem, a proto se její
titul změnil na lady Diana Spencerová. Diana a Charles
spolu začali chodit až v roce 1980 a o rok později už ji
požádal o ruku. Svatba se konala v katedrále sv. Pavla
29. července 1981. Ve druhé polovině 80. let se však
začaly mezi Dianou a Charlesem objevovat problémy. V
rozhovorech s novinářem Andrew Mortonem se Diana
svěřila, že problémy v manželství v podstatě začaly ihned
po svatbě. Diana věděla o Charlesově vztahu s jeho
starou láskou Camillou Parker Bowlesovou. Svého
manžela však milovala a snažila se plnit veškeré
královské povinnosti. Diana měla psychické problémy a
problémy s bulimií, kvůli které zvracela několikrát denně.
Několikrát se pokusila o sebevraždu, ubližovala si. Pár se
také často krát denně hádal. Ovšem na veřejnosti
působili jako šťastný pár. Kolem roku 1986 začal Charles
znovu navštěvovat svou starou lásku Camillu. Charles a
Diana se i přesto objevovali na veřejnosti spolu.
Rozvedeni byli dne 28. srpna 1996. I po rozvodu však
Diana oficiálně zůstávala členkou královské rodiny. Po
rozvodu se soustředila na charitativní práci pro Červený
kříž. Ve své době patřila mezi nejznámější a
nejpopulárnější světové osobnosti. Spolu se svým
tehdejším přítelem Dodim al-Fayedem zahynula při
automobilové nehodě v Pažíři, jejíž příčiny se později
staly předmětem spekulací. Dodi Al-Fayed byl mrtvý
hned na místě. Lady Diana ležela uvězněná pod troskami
auta. Poté, co ji záchranáři stabilizovali a odvezli do
nemocnice Salpêtrière, se zjistilo, že její zranění jsou
příliš rozsáhlá. Zemřela 31. srpna 1997 ve věku 36 let.

Královna lidských srdcí

Michaela Pošvová

Určitě všichni znáte kočku domácí. Ale znáte i
mainskou mývalí kočku? Jasně, řeknete si kočka
jako kočka, ne? Ale pozor, to není pravda! Mainská
mývalí je jako kotě stejně velká jako domácí
dospělá kočka. A co se týče ceny, tak v tom je
hodně velký rozdíl. Mainská mývalí stojí přibližně
25 000,- Kč a pro chov asi 45 000,- Kč. A domácí
asi 5 000,- Kč. Mainská mývalí kočka je hodně
chlupatá a v dospělosti i dost těžká (dalo by se s
nimi někdy i posilovat, ale nedoporučuji). S jídlem
to bude asi o trochu těžší. Chovatelé vám většinou
dají granule, na které jsou kočky zvyklé, ale když
budete chtít jiné, nechte si i ty staré, protože by
se mohlo kočičce udělat špatně a mohla by se
poblinkat. Takže pokud se tomu chcete vyhnout a
neriskovat to, tak vezměte nové granule a ty staré
taky a smíchejte je a pak postupně přidávejte ty
nové. Až si kočičku přivezete, mělo by na ni v
novém domově čekat pořádné škrabadlo pro
kočky. Časem můžete kočce dokoupit i různé
můstky a tyče na zeď. A přepravovat kočku z
chovné stanice byste měli ve speciální přepravce
pro mainské mývalí kočky. Až si kočku přivezete
domů, položte ji s přepravkou doprostřed
místnosti, kde má záchůdek atd. a nechte ji, ať
vyleze sama. V žádném případě ji netahejte z
přepravky! Kočička by se vás potom mohla
nějakou dobu bát, schovávat se a taky by
nemusela jíst. Až kočka trochu povyroste, tak
časem můžete na převážení použít i speciální pás
pro zvířata s postrojem. Postroj se hodí spíše na
dlouhé cesty autem např. do cizí země, a
přepravka zase třeba na kontrolu u doktora. A
toto všechno bych vám hodně doporučila udělat,
aby se vaše kočka měla dobře. Vše mám z
vlastních zkušeností, ale každá kočka nemá
stejnou povahu.

Mainská mývalí kočka

Autor: Klára Matušová



Airsoft je moderní typ sportu, ve kterém po sobě
hráči střílí ze zbraní na lehké plastové kuličky. Zbraně
se rozdělují na tři typy:  
manuální (zbraň se musí po každé střele
natáhnout/nabít. Např. brokovnice, pistole,
odstřelovací pušky)                                                                           
elektrické (neboli AEG a AFG, zbraň je poháněna
baterií, která se dá dobít, nejčastější typ. Např.
automatické pušky)                                                    
plynové (zbraň je poháněna plynem, který se u většiny
zbraní tlačí do zásobníku, nejméně častý typ, střílí
nejdále, ale potřebuje největší údržbu ze všech typů
zbraní. Např. pistole, pušky).                        
Historie airsoftu sahá až do osmdesátých let
minulého století a začal v Japonsku, kde se používaly
airsoftové zbraně místo reálných zbraní, které byly
vzhledem k zákonům velmi obtížné k pořizování,
proto Japonci hledali alternativu. Airsoft se rozšířil po
celé východní Asii (Japonsko, Tchaj-wan, Macao, Jižní
Korea), a proto také většina vylepšení airsoftových
zbraní pochází z Asie, kde se vyrábí. Zbraně mají
složitou konstrukci a hodně součástek, např.: hop-up
(nastavení pro určení dostřelu, můžete si ho nastavit
tak, aby vám hop-up střílel do výšky, rovně, anebo
dolů). Průměrná AEG zbraň (kvér) stojí okolo 2 500 až
8 000 korun, ale jsou i mnohem dražší zbraně,
například RPD, jehož cena může stoupnout i na
desetitisíce. AEG kvéry mají průměrný dostřel 40-65
metrů. Každá akce se může odehrávat jinde, venku
nebo vevnitř. Proto je rozdělujeme na outdoor a
indoor akce. Outdoor je častější a jak už název
napovídá, outdoor akce se odehrávají venku. Naopak
indoor akce se odehrávají vevnitř v budově
(budovách). Při indoor akcích je většinou povinná
sekundární zbraň (druhá zbraň), protože když vás
někdo střelí do zbraně, tak zařvete zbraň a vezmete si
sekundární zbraň (pistol).

Airsoft 

Autor: Martin Hvozdík

Když vás někdo střelí, tak zařvete mám a jdete buď
na respawn, nebo jdete na mrtvoliště. Podobné to
je u outdoor akcích. Když vás někdo střelí do
zbraně, tak zařvete zbraň a vezmete si sekundární.
Ale pokud to není uvedeno v pravidlech, tak se nic
neděje a hrajete dál. Bez brýlí hrát nesmíte. S
airsoftem se můžete setkat i v Domě dětí a
mládeže Stonožka, kde se můžete přihlásit a
vyzkoušet si airsoft taky. Já sám hraji airsoft a
jednoznačně ho doporučuji těm, kteří si chtějí
zlepšit fyzičku, chtějí se něco naučit a co s tím
budou mít trpělivost.    

Kdo by nechtěl klikat na sušenky celé hodiny? 
Nekonečné klikání na velkou sušenku a získávání
sušenek na koupení vylepšení. Cookie Clicker je hra
vytvořena 8. srpna 2013. Hra vypadá tak, že nalevo je
obrovská sušenka, na kterou celou dobu klikáte,
abyste si vydělali na další vylepšení. Začátky jsou
těžké, ale na zjednodušení hry a jejího progresu jsou
vylepšení „kurzor“ a „babička“, později to bude „důl“,
„banka“, „farma“, „továrna“ a podobně. Všechny
vylepšení se nachází vpravo. Hra je v podstatě
nekonečně dlouhá, avšak tu jsou i limity. Každou
stavbu se dá vylepšit 3000krát, pak to bude stát
„nekonečno“. „Nekonečno“ proto, protože to dokáží
vylepšit jen hackeři, kteří si kódem „přičtou“
nekonečno sušenek. Jenže po tomhle vylepšení to
nekonečno zmizí a nebudete mít nic. Když si
„přičtete“ hromadu sušenek, tak si zkazíte celou hru.
Nevyplatí se podvádět, protože když si hru uložíte,
tak o tom ví, a když máte všechno vylepšené a už
nemáte co dělat, tak už ve hře není co dělat. A
začnete se nudit. Potvrzuji z vlastní zkušenosti. Hra
je zábavná a doporučuji ji těm hráčům, co chtějí týrat
svoji herní myš či prsty na mobilu.        

Cookie clicker

Autor: Martin Hvozdík



Emoji, emotikony nebo také smajlíky všichni známe.
Slovo smajlík vzniklo z anglického slova smile, které
znamená úsměv. Nejspíše vznikly tak, že lidé
pozorovali, že když je člověk šťastný, usmívá se. Tak
namalovali čáru jako pusu a jako oči tečky. Většina lidí
si představí emoji, co se objevují na mobilu, ve
vyhledávání na internetu a v textových zprávách. Málo
lidem dojde, že vlastně existují i jiné druhy. Teď
nemyslím ty, co uvidíte na počítači např. na Outluku, ale
ty, které tvoříme klávesnicemi. Při těchto případech
používáme nejčastěji klávesnice: dvojtečku :, závorky ) (,
někdy i pomlčku -. Z těchto klávesnic vzniknou emoji : )
,: (  /  : -):-( . Můžeme použít i velké D, :D. Mohli bychom
použít i číslice :3:1 :0 8). Dají se samozřejmě použít i
jiné klávesnice a další si můžete vymyslet. Jak říkám:
„Emoji není nikdy dost!“

Máte rádi emoji?

Autor: Terezie Vaňková

Kouzelníci, kteří se narodili v mudlovských rodinách,
byli vyslýcháni bez obhajoby a vyšetřovatelé je
ponižovali bez pocitů viny. U těchto výslechu nebyl
brát zřetel na to, jestli umíte kouzlit, ale na váš
původ, stejně jako u židů nebylo rozhodující jejich
náboženské vyznání, ale víra rodičů a prarodičů. 
Podle nás je tedy postava Voldemorta inspirována
Hitlerem. V posledním díle se také filmaři u kulis
zničených Bradavic inspirovali budovami ve Velké
Británii, které byly rozbombardovány nacistickým
letectvem. Tak co, poznáte po článkem, která fotka
je která?
Myslíme si, že autoři snímku chtěli zábavnější
formou poukázat na krutost historie, přestože si to
mnozí lidé možná ani neuvědomí. Všimli jste si i vy
těchto i dalších podobností v HP? Nebo dokonce i v
jiných filmech? Ve spoustě filmů se nachází odkazy
na historii, stačí je jen objevit.

Je lord Voldemort neonacista?
Věděli jste, že slavná série Harry Potter odkazuje na
hrůzy 2. světové války? Domníváme se, že v 7. díle (Harry
Potter a Relikvie smrti) se Voldemortova vláda nápadně
podobá vládě Adolfa Hitlera. My v 9. ročníku už víme, že
Hitler a nacisté páchali genocidu na židech, které
považovali za podřadné, což se nápadně podobá
přístupu Voldemorta a jeho Smrtijedů, kteří se
nadřazovali nad „nečistokrevné“ kouzelníky a mudly. V
ukázce z knihy, kterou jsme zkoumali v hodině, se na
Ministerstvu kouzel ovládaném Voldemortem objevuje
například socha kouzelníků, jak sedí na trůnech z těl
mudlů, kteří jsou vyobrazeni jako oškliví lidé. Mudlové
byli během Voldemortovy vlády vyvražďováni stejně jako
židé za 2. světové války. 

text: Michal Novák, Eliška Danihelová,    
Leoš Vomáčka, Lukáš Patzák, 9. A
autor názvu: Josef Syrovátko, 9. B



Jedna z prvních zajímavostí, které jste si nejspíš všimli, je, že
ačkoli se jedná o seriál ze školního prostředí, tak klasická
výuka neproběhla ani v jedné epizodě, dokonce nebyl v seriálu
ani jediný záběr na nějakou učebnu. Ale jelikož už se všude
mluví o druhé řadě Wednesday, tak se třeba máme na co
těšit a nějakou tu učebnu (kromě „skleníku“ kde se žáci učí
znalosti o rostlinách) nakonec uvidíme. Co jste ale asi dál 
 nevěděli, je, že rodinná limuzína, kterou jezdí rodina
Wednesday, byla vyrobena speciálně pro tento seriál. Věc –
ruka, kterou u sebe nosí hlavní hrdinka, není jakýsi efekt,
udělaný na počítači, ale hraje ji skutečná ruka skutečného
herce.Co se týče sledovanosti, tak si asi každý všiml, že na
internetu a sociálních sítích se právě o tomto seriálu pořád
mluví a momentálně ho zná skoro celý svět. Svou
sledovaností překonala Wednesday dokonce i Stranger
Things, a stala se jedničkou na Netflixu s více než 341 000
000 hodin streamování po pouhém týdnu a nejspíš ještě
dlouho jedničkou bude, jelikož takováto čísla překonat
nebude určitě jednoduché. Jenna Ortega v seriálu téměř nikdy
nemrkne. S tímto nápadem přišla dokonce sama herečka.
Kód ke vchodu do tajného klubu „Nošních stínů“ je dvojité
lusknutí. Jde o lusknutí, které bylo použito v písni „The
Addams Family Theme“ v původním seriálu a filmech –
například film Addamsova rodina. No a právě k tomuto filmu
je tu ještě jedna velká zajímavost. Christina Ricci, která hraje v
seriálu učitelku Marilyn Thornhillovou, řekla hlavní hrdince v
jednom z dílů, že jsou si v mnohém podobné. Možná jste ale
nevěděli, že podobné si nejsou jenom seriálová postavy, ale
dokonce i samotné herečky. Christina Ricci si totiž postavu
Wednesday Addamsovou zahrála také, a to v tomto filmu – v
Addamsově rodině z roku 1991, když jí bylo pouhých 11 let. 
 Taneční choreografii, kterou v seriálu tančila Wednesday na
školním plesu a která v různých verzích na nějakou dobu, dalo
by se říct, skoro „ovládla internet“, si sestavila sama herečka
pouhých pár dní před natáčením. Že Jenna Ortega bude hrát
Wednesday bylo oznámeno 19. května 2021, tedy ve středu
(anglicky wednesday). Premiéra filmu pak proběhla 23. 11.
2022, což byla také středa. Tak co myslíte? Byla to jen dvojitá
náhoda nebo to tvůrci seriálu celé plánovali už dopředu?

Co jste nevěděli o WEDNESDAY?

Napsala: Kamila Košťálová
Zdroj: ČSFD
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Ahojky, jako v každém čísle tu nesmí chybět předbíhačky nad kterými si zavaříte své mozkové buňky.
Tentokrát to budou PŘESMYČKY. Také se hlavně nezapomeň na konci podepsat a napsat svoji třídu,
abychom věděli, kam popřípadě máme předbíhačku doručit. Tak hodně štěstí!!!
Vylušti, které slovo je zde zpřeházeno:
V L E B A R Y =     _______________________________
P I R N N E Z A C = ____________________________
K O Š L A = __________________________________
P O A D H Á K = ______________________________
S J M A Í K L = _______________________________
K U CH Y N Ě = _______________________________
V L E I N K O C O E = __________________________
D A D I V L O = _______________________________
Napsala: Michaela Pošvová

PŘEDBÍHAČKY !!!

Proč nemůžeme velikonočnímu vajíčku vyprávět vtipy? Mohlo by popraskat.
Kolik vajíček musíme dát do prázdného košíku? Jedno, pak už není prázdný.
Proč nechodí velikonoční vajíčka ven v noci? Nechtějí, aby je někdo zmaloval.
Víš, jakou hudbu mají velikonoční zajíčci nejradši? No přece hip hop.
Co bude na konci Velikonoc? Písmeno “C”.
Jací zajíčci nemohou skákat? Čokoládoví.
 Jak můžeme vědět, že je mrkev zdravá na oči? Viděli jste už králíka s brýlemi?

VESELE NA VELIKONOCE !!!

mailto:romana.minarikova@zskrcin.cz
http://www.novemestonm.cz/

